
Protokół Nr 19.2021

z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne,

 która odbyła się w dniu 12 lutego 2021r.

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach

Cerkiewnych.

 Stan rady - 15

W sesji wzięło udział 15 radnych.

1. Jerzy Karpiuk – Przewodniczący Rady Gminy

2. Irena  Szymaniuk – zastępca Przewodniczącego Rady Gminy

3. Nina Oksentiuk - zastępca Przewodniczącego Rady Gminy

4. Joanna Sapieżyńska

5. Irena Kiryluk

6. Walentyna Szimoniuk

7. Mikołaj Rybak

8. Jan Czmiel

9. Wiktor Kendyś

10. Michał Kot

11. Mikołaj Czykwin

12. Aleksy Troc

13. Andrzej Karpiuk

14. Mikołaj  Holonko

15. Mikołaj Leoniuk

W obradach ponadto uczestniczyli:

1. Pan Leon Małaszewski – Wójt Gminy

2. Pan Mikołaj Ławrynowicz – Sekretarz Gminy

3. Pan Tomasz Gwoździk  - Skarbnik Gminy

     Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz. 14:30 otworzył  19 zwyczajną Sesję
Rady  Gminy.  Stwierdził  obecność  15  radnych,  co  umożliwia  podejmowanie  prawomocnych
uchwał. Przywitał radnych  oraz wszystkich pozostałych uczestniczących w sesji (listy obecności
radnych i gości uczestniczących w obradach stanowią załącznik do protokołu). 

Do punktu 2

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk odczytał  porządek obrad, który brzmi
następująco:

1.Otwarcie sesji.



2.Przyjęcie porządku obrad.

3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesj

4.Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w szkole prowadzonej przez Gminę Dubicze Cerkiewne za 2020
rok.

5.Analiza funkcjonowania Szkoły Podstawowej w Dubiczach Cerkiewnych.

6.Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

b) zmiany uchwały Nr 18.111.2020 w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.

c)  określenia  terminu  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  gospodarowania  odpadami
komunalnymi.

d) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

7.Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.

8.Sprawy różne.

9.Zamknięcie 19 Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady  zwrócił się do radnych  o zgłaszanie ewentualnych wnio-
sków, propozycji zmian lub poprawek do porządku obrad. Przewodnicząca Komisji  Rozwoju i Bu-
dżetu Rady Gminy w Dubiczach Cerkiewnych Pani Joanna Sapieżyńska zgłosiła uzupełnić porzą-
dek obrad o uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Dubiczach Cerkiew-
nych. Przewodniczący Rady poddał zgłoszony wniosek pod głosowanie. Radni większością głosów 
wyrazili zgodę na uzupełnienie porządku obrad.

Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  przyjęła  porządek  obrad  w  następującym

brzmieniu:

1.Otwarcie sesji.

2.Przyjęcie porządku obrad.

3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesj

4.Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w szkole prowadzonej przez Gminę Dubicze Cerkiewne za 2020
rok.

5.Analiza funkcjonowania Szkoły Podstawowej w Dubiczach Cerkiewnych.

6.Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

b) zmiany uchwały Nr 18.111.2020 w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.

c)  określenia  terminu  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  gospodarowania  odpadami
komunalnymi.

d) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

e) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Dubiczach Cerkiewnych



7.Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.

8.Sprawy różne.

9.Zamknięcie 19 Sesji Rady Gminy.

Do punktu 3

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na stoliku

protokolanta.  Stwierdził  on,  że jeżeli  do końca sesji  nie zostaną zgłoszone poprawki lub uwagi

będzie uważał, że protokół został przyjęty.

Do punktu 4

W związku z szerokim omówieniem na  Komisji  Rozwoju i Budżetu Rady Gminy sprawozdania z
wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w
szkole prowadzonej przez Gminę Dubicze Cerkiewne za rok szkolny 2019/2020 rok radni przyjęli
przedstawione sprawozdanie

Do punktu 5

Analizę  funkcjonowania  Szkoły  Podstawowej  w  Dubiczach  Cerkiewnych  przedstawił  sekretarz
gminy Mikołaj  Ławrynowicz.  Z przedstawionej  analizy wynika konieczność podjęcia  decyzji  o
likwidacji  szkoły.  Główną przesłanką tej  decyzji  jest   bardzo trudna sytuacja  finansowa gminy
Dubicze Cerkiewne spowodowana narastającymi kosztami utrzymania szkoły oraz dramatycznym
spadkiem ilości uczniów uczęszczających do szkoły. Niekorzystna sytuacja demograficzna wpływa
bezpośrednio na wysokość naliczanej subwencji oświatowej, która wyliczana jest w stosunku do
liczby uczniów. Prognozy demograficzne na kolejne lata także nie rokują poprawy tej sytuacji. Z
przeprowadzonej analizy wynika również, że stosunkowo dużo dzieci zamieszkujących na terenie
naszej  gminy  uczęszcza  do  szkół  zlokalizowanych  poza  obwodem  Szkoły  w  Dubiczach
Cerkiewnych. Dodatkowo za uczniów uczęszczających do przedszkoli w innych miejscowościach
gmina pokrywa koszty ich pobytu w tych placówkach ( w roku szkolnym 2020/2021 za 5 dzieci –
3200,00zł.  miesięcznie).W/w  sytuacja  powoduje,  że  gmina  z  roku  na  rok  zmuszona  jest  do
wydatkowania coraz większych własnych środków finansowych na funkcjonowanie oświaty.  W
budżecie 2021roku gmina dopłaci do funkcjonowania oświaty ze środków własnych rekordową
kwotę  1114937,00zł  podczas,  gdy  subwencja  wynosi  871113,00zł..  Łączny  koszt  wydatków
oświatowych w 2021r. planowany jest na poziomie 1986050,00zł. Dramatycznie rośnie też koszt
utrzymania  jednego ucznia,  który  w roku szkolnym 2014/2015 wynosił  15781,00zł.  ,a  w roku
szkolnym  2020/2021  wynosi  35558,00zł.  Mając  na  względzie  powyższe  koszty,  gdyby  nie
nadwyżka budżetowa z lat poprzednich wystąpiłyby poważne problemy ze zbilansowaniem budżetu
gminy. Utrzymanie tak wysokich dopłat  ze środków własnych przekracza możliwości finansowe
gminy. Tak duże wydatki na oświatę powodują, że brakuje w budżecie środków na realizację innych
zadań bieżących zaspokajających podstawowe potrzeby społeczności lokalnej. Mając powyższe na
względzie  jedynym  możliwym  rozwiązaniem  jest  podjęcie  decyzji  o  zmianie  organizacyjnej
funkcjonowania szkoły poprzez przekazanie jej prowadzenia podmiotowi prywatnemu. W dyskusji
radna  Irena  Kiryluk  zgłosiła  wniosek  aby  przeprowadzić  rozmowy  z  rodzicami  dzieci,  które
uczęszczają do szkoły w Orzeszkowie, a mieszkają na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne na temat
powrotu dzieci do szkoły w Dubicach Cerkiewnych. Radny Troc zapytał czy były przeprowadzone
rozmowy  z  podmiotami  prywatnymi,  które   mogłyby  poprowadzić  szkołę.  Przewodniczący
poinformował ,że wójt udzieli odpowiedzi na te pytania przy rozpatrywaniu uchwały o zamiarze
likwidacji szkoły.

Do punktu 6

Do podpunktu a

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021



rok. Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po
odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                      
                Uchwała nr 19.120.2021

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 12 lutego  2021 roku

w  sprawie  zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

Do podpunktu b
Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr 18.111.2020 w
sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia
stawki tej opłaty.. Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.
Projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie..  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:     

                                                          

                                                      
                 Uchwała nr 19.121.2021

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 12 lutego  2021 roku

w sprawie  zmiany uchwały Nr 18.111.2020 w sprawie  wyboru metody ustalania opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty 

Do podpunktu c

Przewodniczący  Rady  przedstawił   projekt  uchwały  określenia  terminu  częstotliwości  i  trybu
uiszczania opłaty gospodarowania odpadami komunalnymi.

Projekt  uchwały  został  omówiony  na  komisji  Rady  Gminy  pytań  nie  zgłoszono.   Projekt  po
odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 5 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła
uchwałę:     :      

                                                                    
       Uchwała nr 19.122.2021

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 12 lutego  2021 roku

w  sprawie  sprawie  wyboru  metody  ustalania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami



komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty

Do podpunktu d

Przewodniczący  Rady  przedstawił   projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  o
wysokości opłaty gospodarowanie odpadami komunalnymi. Projekt uchwały został omówiony na
komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:           

                                                 
                         Uchwała nr 19.123.2021

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 12 lutego  2021 roku

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi

Do podpunktu e

Przewodniczący  Rady  przedstawił   projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Szkoły
Podstawowej  w  Dubiczach  Cerkiewnych.  Głos  zabrał  wójt  gminy  Leon  Małaszewski,  który
stwierdził,  że  gmina nie  dąży do likwidacji  szkoły,  a  jedynie do zmiany organu prowadzącego
szkołę,  którym  miałoby  być  Stowarzyszenie  “Edukator”  z  Łomży.  Gmina  jest  po  wstępnych
rozmowach z włądzami stowarzyszenia, które zapewniają, że są w stanie przejąć i prowadzić szkołę
w Dubiczach Cerkiewnych.  Główną przesłanką tej decyzji jest  bardzo trudna sytuacja finansowa
gminy  Dubicze  Cerkiewne  spowodowana  narastającymi  kosztami  utrzymania  szkoły  oraz
dramatycznym  spadkiem  ilości  uczniów  uczęszczających  do  szkoły.  Niekorzystna  sytuacja
demograficzna  wpływa  bezpośrednio  na  wysokość  naliczanej  subwencji  oświatowej,  która
wyliczana jest w stosunku do liczby uczniów. Prognozy demograficzne na kolejne lata także nie
rokują poprawy tej sytuacji.  W/w sytuacja powoduje, że gmina z roku na rok zmuszona jest do
wydatkowania coraz większych własnych środków finansowych na funkcjonowanie oświaty.  W
budżecie 2021roku gmina dopłaci do funkcjonowania oświaty ze środków własnych rekordową
kwotę  1114937,00zł  podczas,  gdy  subwencja  wynosi  871113,00zł..  Łączny  koszt  wydatków
oświatowych w 2021r. planowany jest na poziomie 1986050,00zł. Dramatycznie rośnie też koszt
utrzymania  jednego ucznia,  który  w roku szkolnym 2014/2015 wynosił  15781,00zł.  ,a  w roku
szkolnym 2020/2021 wynosi 35558,00zł. Utrzymanie tak wysokich dopłat  ze środków własnych
przekracza  możliwości  finansowe  gminy.  Wójt  podkreślił  ,że  trudna  sytuacja  wynika  przede
wszystkim z  powodu  małej  ilości  uczniów w poszczególnych  klasach  i  mimo,  że  funkcjonuje
specjalna dopłata na małe oddziały do 12 uczniów szkoła nasza nie może z jej skorzystać, gdyż
prowadzi nauczanie języka mniejszości narodowych na który jest dodatkowa waga w subwencji
oświatowej. Sytuację mogłaby poprawić zmiana sposobu naliczania subwencji, którą naliczano by
nie  na  liczbę  uczniów tylko  na liczbę  oddziałów,  ale  decyzję  taką  musiałby  podjąć  rząd.  Troc
zapytał czy są gminy w Polsce, które nie prowadzą żadnej szkoły. Wójt poinformował, że jest jeden
taki  przypadek w województwie lubelskim.  Mając powyższe na  względzie  jedynym możliwym
rozwiązaniem  jest  podjęcie  decyzji  o  zmianie  organizacyjnej  funkcjonowania  szkoły  poprzez
przekazanie jej prowadzenia podmiotowi prywatnemu.

  Projekt po dyskusji został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw-1, wstrzymało się -3.



Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  Rada  Gminy  większością  głosów  podjęła
uchwałę:           

                                                                         
 Uchwała nr 19.124.2021

                                                         Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 12 lutego  2021 roku

w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Dubiczach Cerkiewnych.

Do punktu 7                                            

Wójt  gminy  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  między  sesjami.  Wójt  poinformował,  że
roztrzygnięto przetarg na modernizacje oświetlenia ulicznego wygrało konsorcjum z Białowieży,
całkowity koszt projektu 202 000 zł w tym wkład własny 30 000,00 zł  dofinansowanie z RPO
województwa  podlaskiego  w  wysokości  172 000,00zł.  Kolejny  projekt  to  Rozbudowa  Stacji
uzdatniania  wody   w  Dubiczach  Cerkiewnych,  rozbudowa  oczyszczalni  ścieków  i  budowa
przydomowych  oczyszczalni  ścieków  w  Dubiczach  Cerkiewnych  łączna  wartość  projektu
1 200 000,00  zł  w  tym  wkład  własny  518 000,00  zł  pozostałe  unijne  środki  699 000,00  zł
dofinansowane  z  PROW.  Rozliczono  projekt  na  usuwanie  odpadów  z  folii  rolniczych  siatek  i
sznurka  do  owijania  baletów,  opakowań  po  nawozach  typu  big  bag  z  terenu  Gminy  Dubicze
Cerkiewne.  Wpłynął  wniosek  od  mieszkańców  o  uruchomienie  linii  autobusowej  na  trasie
Hajnówka  –  Kleszczele.  Wniosek  został  przesłany  do  Starostwa  Powiatowego  w  Hajnówce  i
podjęte  zostały  rozmowy  z  przewoźnikiem  na  temat  uruchomienia  linii  autobusowej.  Wójt
poinformował,  że  urząd  gminy  wydaje  dużo  decyzji  o  warunkach  zabudowy.  Ponadto  wójt
poinformował,  że  odbyły  się  wybory  uzupełniające  na  sołtysa  wsi  Wojnówka.  Sołtysem został
wybrany Pan Mikołąj Bielewiec. Sprzedane też zostało ostatnie mieszkanie w bloku w Dubiczach
Cerkiewnych. 

Sprawozdanie zostało przyjęte przez radnych.

Do punktu 8

W sprawach różnych radni zgłosili następujące wnioski

Wniosek Pana Mikołaja Leoniuk radnego wsi Rutka w sprawie:

- doprowadzenia światłowodu do internetu szerokopasmowego do miejscowości Rutka

Do punktu 9

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował radnym i
osobom zaproszonym za udział w sesji,  po czym o godzinie 15:30 zamknął obrady  19 sesji  Rady
Gminy.

                                                                                                Przewodniczący Rady Gminy

    Jerzy Karpiuk

Protokołowała:  

 Ludmiła Pietruczuk


